
PROTOKÓŁ nr XI/2024  projekt 

Sesji Rady Gminy Poświętne z dnia 21.01.2025 r. 

 

Ad. 1.  Otwarcie obrad XI sesji Rady Gminy. 

 

Po odmówieniu modlitwy i odczytaniu informacji dotyczącej transmitowania i utrwalania 

obrad, Przewodnicząca Rady  Elżbieta Fiedorek o godzinie 13:05  otworzyła XI  sesję Rady 

Gminy Poświętne IX kadencji. 

Stwierdziła, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy 

może obradować i podejmować uchwały. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Rady zarządziła przegłosowanie całego porządku obrad. 

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 15 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 

głosach „wstrzymujących się” (protokół w z głosowania w załączeniu) przyjęła  

następujący porządek obrad XI  sesji Rady Gminy: 

 

Przewidywany porządek obrad jest następujący: 

1. Otwarcie obrad  XI sesji Rady Gminy Poświętne. 
 

2. Przyjęcie porządku  obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy na 2025 r. 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poświętne na 2025 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu 

na dofinansowanie zadań powiatu w zakresie rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób niepełnosprawnych w 2025 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu 

na realizację zadania inwestycyjnego na drodze powiatowej na terenie Gminy 

Poświętne: „Opracowanie dokumentacji projektowej na Przebudowę z rozbudową 

drogi powiatowej Nr 1565B w miejscowości Brzozowo- Stare (Gmina Poświętne)”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu 

na realizację zadania inwestycyjnego na drodze powiatowej na terenie Gminy 

Poświętne: „Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr 1564B na odcinku Dzierżki 

- Brzozowo - Solniki - I etap (Gm. Poświętne)”. 

8. Informacja o wykonaniu planu finansowego  rachunków wydzielonych dla środków 

otrzymanych z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 za 2024 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie  ustanowienia pomnika przyrody na terenie gminy 

Poświętne. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia "Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Poświętne na 2025 rok". 



11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażania zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego na 

obszarze gmin Poświętne, Łapy, Suraż. 

12. Przedłożenie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

jednostkę samorządu terytorialnego za 2024 r. 

13. Przedstawienie informacji o pracy wójta pomiędzy sesjami Rady Gminy. 

14. Interpelacje i zapytania Radnych. 
15. Sprawy różne. 

16. Przyjęcie protokołu z X Nadzwyczajnej  sesji Rady Gminy Poświętne. 

17. Zamknięcie obrad. 

 

 

Ad. 3.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy na 2025 r. 

 

Temat przedstawiła Sekretarz Gminy pani Urszula Jabłońska, która poinformowała, że plan 

pracy rady wynika przede wszystkim z przepisów ustawy. Po raz pierwszy plan pracy rady 

został opracowany na poszczególne miesiące i zakłada,  że sesje będą odbywać się w 

czwartki, a komisje we wtorki każdego miesiąca.  

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały. 

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 15 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 

głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie w sprawie ustalenia planu 

pracy Rady Gminy na 2025 r. (uchwała XI/69/2025 i protokół z głosowania w 

załączeniu) 

 

Ad. 4.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poświętne na 2025 

rok. 

Skarbnik Anna Zawadzka omówiła dokonane zmiany w budżecie gminy w dziale transport i 

łączność, administracja publiczna, ochrona zdrowia, pomoc społeczna, rodzina, gospodarka 

komunalna oraz kultura i ochrona dziedzictwa narodowego. Na realizację zadań własnych w 

zakresie przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej zwiększono środki 

na kwotę 58 994 zł. Plan wydatków na zakup materiałów i wyposażenia do świetlic gminnych 

w kwocie 40 000,00 zł omówił Wójt Mariusz Gołaszewski. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła pana  Mariusza Rzepnego Przewodniczącego Komisji  

Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu 

uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały. 

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 15 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 

głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Poświętne na 2025 rok (uchwała XI/70/2025 i protokół z głosowania w załączeniu). 

 



Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu na dofinansowanie zadań powiatu w zakresie rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w 2025 r. 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik pani Anna Zawadzka. Poinformowała, że  przeznacza się 

z budżetu gminy na dofinansowanie zadań powiatu w zakresie rehabilitacji zawodowej i 

społecznej osób niepełnosprawnych w 2025 r. kwotę 1956 zł pochodzącą z dotacji celowej. 

Pomoc ta dotyczy uczestnictwa mieszkańca Gminy Poświętne w Warsztatach Terapii 

Zajęciowej na terenie Powiatu Wysokomazowieckiego. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła pana  Mariusza Rzepnego Przewodniczącego Komisji  

Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu 

uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały. 

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 15 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 

głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie zadań powiatu w 

zakresie rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w 2025 r. 

(uchwała XI/71/2025 i protokół z głosowania w załączeniu). 

 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu na realizację zadania inwestycyjnego na drodze powiatowej na 

terenie Gminy Poświętne: „Opracowanie dokumentacji projektowej na 

Przebudowę z rozbudową drogi powiatowej Nr 1565B w miejscowości Brzozowo- 

Stare (Gmina Poświętne)”. 

Wójt Mariusz Gołaszewski poinformował, że z budżetu Gminy Poświętne 2025 roku w formie 

dotacji celowej w kwocie 86 654,00 zł przeznacza się na pomoc finansową Powiatowi 

Białostockiemu na realizację zadania inwestycyjnego na drodze powiatowej na terenie 

Gminy Poświętne w miejscowości Brzozowo Stare. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła pana  Mariusza Rzepnego Przewodniczącego Komisji  

Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu 

uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały. 

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 15 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 

głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Białostockiemu na realizację zadania inwestycyjnego na 

drodze powiatowej na terenie Gminy Poświętne: „Opracowanie dokumentacji 

projektowej na Przebudowę z rozbudową drogi powiatowej Nr 1565B w 

miejscowości Brzozowo- Stare (Gmina Poświętne)”. 

 (uchwała XI/72/2025 i protokół z głosowania w załączeniu). 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu na realizację zadania inwestycyjnego na drodze powiatowej na 

terenie Gminy Poświętne: „Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr 1564B 

na odcinku Dzierżki - Brzozowo - Solniki - I etap (Gm. Poświętne)”. 



 

Wójt Mariusz Gołaszewski poinformował, że z budżetu Gminy Poświętne 2025 roku w formie 

dotacji celowej w kwocie 1 852 651,00 zł przeznacza się na pomoc finansową Powiatowi 

Białostockiemu na realizację zadania inwestycyjnego na drodze powiatowej na terenie 

Gminy Poświętne na odcinku Dzierżki - Brzozowo – Solniki. Wójt zaznaczył, że jest to 

najwyższa kwota jaką do tej pory przeznaczono na pomoc Powiatowi Białostockiemu. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła pana  Mariusza Rzepnego Przewodniczącego Komisji  

Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu 

uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały. 

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 15 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 

głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Białostockiemu na realizację zadania inwestycyjnego na 

drodze powiatowej na terenie Gminy Poświętne: „Przebudowa z rozbudową drogi 

powiatowej Nr 1564B na odcinku Dzierżki - Brzozowo - Solniki - I etap (Gm. 

Poświętne)” (uchwała XI/73/2025 i protokół z głosowania w załączeniu). 

 

Ad. 8 Informacja o wykonaniu planu finansowego  rachunków wydzielonych dla 

środków otrzymanych z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 za 2024 rok. 

 

Skarbnik Gminy poinformowała, że w 2024 r. wykorzystano 5200,00 zł ze środków 

otrzymanych z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19. Wykorzystane one zostały przez GOPS 

w Poświętnem na wypłatę 16 świadczeń.   

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie  ustanowienia pomnika przyrody na terenie 

gminy Poświętne. 

Wstępnie temat przedstawił z-ca wójta pan Alfred Dobrzyński. Poinformował, że w roku 

2024 wpłynął go gminy wniosek z prośbą o ustanowienie za pomniki przyrody 2 dębów, 

rosnących w miejscowości Józefin. Przedstawił opinię dendrologa i poinformował, że w 

sprawie ustanowienia pomników przyrody odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska. Pan Tomasz Malecki poinformował, że powyższa uchwała została 

wysłana do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła pana  Wojciecha Roszkowskiego Przewodniczącego Komisji  

Rozwoju Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 

Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały dotyczący uznania za pomniki przyrody 

dębów rosnących w miejscowości Józefin. 

 
Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 5 głosami „za”, 6 głosami „przeciw”, przy 4 

głosach „wstrzymujących się” nie przyjęła uchwały w sprawie  ustanowienia pomnika 

przyrody na terenie gminy Poświętne (protokół z głosowania w załączeniu) 



 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach.  

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia "Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Poświętne na 2025 rok". 

 

Kierownik GOPS pani Izabela Czemierys poinformowała, że  głównym celem Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii jest ograniczenie zdrowotnych i społecznych skutków wynikających z 

nadużywania napojów alkoholowych i używania innych substancji psychoaktywnych. 

Poinformowała z czego  finansowany jest program,  o przeprowadzonych działaniach 

profilaktycznych w szkole, bibliotece i w Domu Kultury oraz o ilości osób które w ubiegłym 

roku skorzystały z programu.  

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła pana  Wiesława Gołębiewskiego Przewodniczącego Komisji  

Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Wójt wspomniał w jaki sposób zagospodarowany jest czas wolny młodzieży przez m.in. MDP, 

DDP i szkołę oraz wysunął swoje propozycje spędzania przez nich czasu wolnego.  

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 15 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 

głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia "Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Poświętne na 2025 rok" (uchwała 

XI/73/2024 i protokół z głosowania w załączeniu) 

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażania zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego na 

obszarze gmin Poświętne, Łapy, Suraż. 

 

Pani Justyna Ożarowska odczytała projekt uchwały.  

Wójt omówił współpracę między naszą gminą, Łapami i Surażem dotyczącą linii autobusowej 

utworzonej m.in. na potrzeby dowozu uczniów. Wspomniał o podziale kosztów utrzymania 

tej linii oraz planach dotyczących 2026 r.  

Przewodnicząca Rady  poprosiła pana  Mariusza Rzepnego Przewodniczącego Komisji  

Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu 

uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały. 

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 15 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 

głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie wyrażania zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego w zakresie organizacji publicznego transportu 

zbiorowego na obszarze gmin Poświętne, Łapy, Suraż (uchwała XI/75/2025 i 

protokół z głosowania w załączeniu). 

 



Ad. 12 Przedłożenie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2024 r. 

 

Temat przedstawiła Pani Justyna Ożarowska. Omówiła wydatki poniesione w 2024 r. na 

wynagrodzenia nauczycieli początkujących, mianowanych i dyplomowanych. Poinformowała, 

że powyższe sprawozdanie zostało przedłożone Przewodniczącej Rady, dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Poświętnem, związkom zawodowym zrzeszającym nauczycieli oraz RIO.  

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego sprawozdania.  

 

Ad. 13 Przedstawienie informacji o pracy wójta pomiędzy sesjami Rady Gminy. 

Wójt poinformował, że gmina dużo pracy wkłada w przygotowanie planu ogólnego gminy, 

jak również w plan rewitalizacji gminy. Wójt poinformował o spotkaniach, które odbył w 

Urzędzie Marszałkowskim i Wojewódzkim, o planowanych inwestycjach m.in. o 

dostosowaniu Urzędu Gminy do potrzeb osób niepełnosprawnych.  

 

Ad. 14. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Nie było interpelacji i zapytań radnych. 

 

Ad. 15. Sprawy różne. 
 

Wójt zaapelował do radnych i sołtysów, aby poinformowali mieszkańców w swoich 

miejscowościach o wypełnieniu do końca stycznia 2025 r. wniosków dotyczących zapisu do 

planu ogólnego. Wójt omówił jak kształtowała się na przestrzeni kilu lat liczba urodzeń i 

zgonów w gminie Poświętne oraz o zmniejszającej się co roku liczbie mieszkańców. Z-ca 

wójta pan Alfred Dobrzyński poinformował, że została już opublikowana uchwała dotycząca 

wyznaczenia obszarów zdegradowanych i obszarów rewitalizacji na obszarze gminy 

Poświętne i w związku z tym należy podjąć kolejną uchwałę dotycząca przystąpienia do  

sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji dla gminy Poświętne. Powyższy program 

będzie przedmiotem konsultacji społecznych, a następnie przesłany w celu zaopiniowania 

do odpowiednich organów. Zachęcał też mieszkańców do składania wniosków do planu 

ogólnego. Wójt omówił przebieg prac w świetlicach wiejskich, zapowiedział zmiany w 

statucie gminy oraz na początku marca wybory uzupełniające sołtysów. Poinformował o 

planowanych spotkaniach z mieszkańcami gminy oraz przedstawicielami firmy Astwa w 

sprawie wykupu pojemników na śmieci.   

 

 
Ad. 16. Przyjęcie protokołu z X Nadzwyczajnej  sesji Rady Gminy Poświętne. 

 

Ponieważ, radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały Przewodniczący 

Rady Gminy  zarządził głosowanie. 

 

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 15 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 

głosach „wstrzymujących się” przyjęła protokół z X Nadzwyczajnej sesji Rady Gminy 

Poświętne. 



 

Ad. 17. Zamknięcie obrad. 

 

O godz. 14:50 Przewodnicząca Rady zamknęła obrady XI  sesji Rady Gminy Poświętne w 

dniu 21.01.2025 r.  

 

 

 
 
 

Protokołowała: Monika Łapińska 


